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1. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla ametiasutuse 
hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade 
kehtestamine“ muutmine. (Merike Prätz)

2. Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse teenistuskohtade 
koosseisu kehtestamine" muutmine. (Merike Prätz)

3. Antsla valla 2014 aasta I lisaeelarve vastuvõtmine II lugemine. (E.Sikk)

4. Antsla valla 2013. a majandusaasta aruande kinnitamine. (Merike Prätz, Eve Sikk)

5. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Lusti külas asuva "Mänguplatsi" 
munitsipaalomandisse andmiseks ( Merike Prätz)

6. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Vana-Antsla alevikus asuva 
"Mänguplatsi" munitsipaalomandisse andmiseks  ( Merike Prätz)

7. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Vana-Antsla aevikus asuva "Supluskalda" 
munitsipaalomandisse andmiseks  ( Merike Prätz)

8. Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Jõepera külas asuvate Antsla valla omandis olevate 
varemete maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks  ( Merike Prätz)

9. Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Kaika külas asuvate Antsla valla omandis olevate 
varemete maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks  ( Merike Prätz)

10. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Lusti külas asuva "Väike-Hangu" 
munitsipaalomandisse andmiseks  ( Merike Prätz)

11. Vana-Antsla alevikuga seotud probleemid (Merike Prätz)

12. Muud küsimused



1. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla 
ametiasutuse hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja 
töötasumäärade kehtestamine“ muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Alates 1. juulist 2014. a tuuakse Antsla Gümnaasiumi raamatupidaja üle Antsla Vallavalitsuse 
alluvusse. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu „  Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013.   
a määrusega nr 4 kehtestatud „Antsla valla ametiasutuse hallatavate asutuste personali 
koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade kehtestamine“ muutmine“   v  olikogule   
arutamiseks ja kinnitamiseks.

2. Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse 
teenistuskohtade koosseisu kehtestamine" muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Vallavalitsuse istungil arutati Antsla valla teenistuskohtade koosseisusid ja otsustati alates 1. 
juulist 2014. a:
- jätta teenistuskohtade koosseisust välja abivallavanema ametikoht ja bussijuhi töökoht;
- lisada teenistuskohtade koosseisu kultuuri- ja noorsootöö spetsialisti töökoht, koormusega 1,0 
kohta, tööleping sõlmitakse tähtajatult;
- IT spetsialist ametikohta teenistuskohtade koosseisu ei tule, teenust ostetakse edasi.

IT spetsialisti vallavalitsuse koosseisu võtmist on arutatud, samuti temale lisatööülesannete 
andmist. Inimene, kes hetkel teenust osutab ei soovinud lisatööülesandeid võtta.   
Vallavalitsuse arvamus on, et praegu saadava teenuse eest maksame liiga kõrget hinda. 
IT valdkond on vananenud, pidevalt on tarvis  tehnilist tuge. Arendust vajab nii telefonide 
sisevõrk, kui ka IT valdkond.
Vallavalitsuse ettepanek on võtta hinnapakkumine erinevatelt teenuse pakkujatelt. 

Kultuuri- ja noorsootöö spetsialisti tööülesannete hulka kuuluksid noorsootöö analüüs ja 
organiseerimine kogu vallas, kultuuritöö analüüs, maakonnaga suhtlemine, projektide haldamine, 
vajadusel mobiilne noorsootöö. Tema haldusalasse jääks ka sport ja haridus. 
KSK-sse jätta noorsootöötaja ametikoht, kelle tööülesandeks jääb noortega tegelemine kellaajast 
kellaajani. 

Komisjoni liikmed ütlesid, et neile on arusaamatuks jäänud noorsootöö sisu.
Vallavanem vastas, et Noorsootöö seadus ütleb, et noorsootöö on noortele tingimuste loomine 
arendavaks tegevuseks, mis võimaldab neil vaba tahte alusel perekonna-, tasemekoolituse- ja 
tööväliselt tegutseda.  
Komisjoni esimees ütles, et selleks tegutsevad meil MTÜ-d, KSK ringid. Me ei tohi panna neid 
omavahel konkureerima.
Vallavanem ütles, et noorsootöötaja kohustuste hulka peaks kuuluma ka tegelemine nende 
noortega, kes ringides ei käi, vaid tahavad noortekeskuses nt raamatut lugeda või matkamas käia.
Samuti tuleb jõuda selleni, et me usaldame noori ja nad saavad vajadusel ka ilma 
noorsootöötajata noortekeskuses aega veeta.  

Toimus arutelu alluvussuhte üle. Kas KSK-s tegutsev noorsootöötaja hakkab alluma KSK 
juhatajale või kultuuri- ja noorsootöö spetsialistile. Antud teemal tuleb arutelu jätkata.

Vallavanem ütles, et noorsootöö põhimõtted peavad muutuma. Võiksime jõuda nii kaugele, et 
raamatukogu juhataja tegeleks peale raamatute laenutamise ka noortega (Tsoorus, Haabsaares).



Komisjoni liikmete ettepanek oli esitada määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. veebruari 
2013. a otsuse nr 7 „Antsla Vallavalitsuse teenistuskohtade koosseisu kehtestamine" muutmine  “   
volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks.

3. Antsla valla 2014 aasta I lisaeelarve vastuvõtmine II lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Esimese ja teise lugemise vahelisel ajal on lisatud 1100 eurot sihtotstarbelist töötukassa poolt 
palgatoetuseks eraldatud raha haljastuse alla, töötasu ja personalikuludega kaasnevateks 
maksudeks. 
Selle eest makstakse haljastusspetsialistile täiendav töötasu täiendavate tööülesannete eest.  

Komisjoni esimees tahtis teada, mille eest lisatasu makstakse?
Vallavanem vastas, et haljastusspetsialisti töökohustused on muutunud ja eelarvet koostades ei 
nähtud seda koormust ette. Haljastusspetsialist tegeleb valla metsade ja parkidega.
Siiani ei olnud Antsla vallale kuuluvad metsad bioloogilise varana kirjas. Praeguseks on olemas 
metsamajandamiskava ja vald saab hakata tegelema metsade hooldamisega.
Lusti Lasteaia juures olev mets sai juba hoolduse. Samuti on hea hoolduse saanud laululava park.
Toimus arutelu.
Komisjoni esimees ütles, et parke on Antsla vallas palju ja kõik nad vajavad hoolt. Sellepärast 
peabki enne järgmise parkmetsa munitsipaliseerimist mõtlema, kas jõuame selle ka korras hoida. 

Pearaamatupidaja rääkis Antsla Gümnaasiumi raamatupidaja ületoomisest Antsla Vallavalitsuse 
alluvusse. Kuna Antsla valla raamatupidaja töötasu (vabanev ametikoht) on madalam, kui Antsla 
Gümnaasiumi raamatupidaja töötasu, siis vahe kaetakse valitsemise all olemasolevast 
palgafondist.
I lugemisel eraldati Antsla Gümnaasiumile täiendavalt juurde 6 700 eurot personalikuludeks 
koos maksudega, siis nüüd tehakse arvutused ja vähendatakse seda summat 4 kuu raamatupidaja 
töötasu osas koos maksudega.   

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu „  Antsla valla 2014 aasta I lisaeelarve   
vastuvõtmine“ II lugemine volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

4. Antsla valla 2013. a majandusaasta aruande kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Aastaaruanne on valmis, auditeeritud. Vallavalitsus on üle vaadanud ja kinnitanud.
Pearaamatupidaja lisas, et ei ole revisjonikomisjoni otsust, vaid on revisjonikomisjoni protokoll, 
mille kohaselt on aastaaruanne heaks kiidetud. 
Komisjoni esimees ütles, et volikogu istungi päevaks peab olemas olema revisjonikomisjoni 
otsus. Teha see revisjonikomisjoni esimehele teatavaks. 

Komisjoni liige Heinar Kool ütles, et saadaval ei olnud audiitori aruannet. 
Pearaamatupidaja vastas, et audiitori aruannet ei olnud saadetud materjalide seas, kuna 
vallavalitsusse jõudis see paberkandjal liiga hilja.
Tänasest on audiitori aruanne paberkandjal olemas ja üleval valla uuel kodulehel.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu „Antsla valla 2013. a majandusaasta 
aruande kinnitamine“ volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

5. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Lusti külas asuva "Mänguplatsi" 
munitsipaalomandisse andmiseks



Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Tegemist on Lusti külas majade vahel oleva maa-alaga, kus mõned aastad tagasi mängiti 
võrkpalli.
Komisjoni esimees küsis, kust on tulnud idee?
Vallavanem vastas, et idee tuli arenduse käigus. Tarvis on ära otsustada, millised maatükid on 
vallale vajalikud ja need munitsipaliseerida, kuna maatükkide munitsipaliseerimiseks taotluste 
esitamise aeg (maareformi aeg) hakkab lõppema. Arutusel olevale maa-alale on võimalik rajada 
mänguplats.
Komisjoni liige ütles, et kui majaelanikele rajatakse mänguplats, siis peavad nad ise seda ka 
hooldama hakkama, nagu tehakse Kraavi küla mänguplatsil. 
Vallavanem vastas, et ei ole veel teada, kas see maatükk üldse antakse Antsla valla 
muntisipaalomandisse. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu „  Taotluse esitamine Võru maavanemale   
Antsla vallas Lusti külas asuva "Mänguplatsi" munitsipaalomandisse andmiseks“ volikogule 
arutamiseks ja kinnitamiseks. 

6. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Vana-Antsla alevikus asuva 
"Mänguplatsi" munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Vana-Antsla mänguplatsi maa-alale on MTÜ Vana-Antsla Noored PRIA rahade eest juba rajanud 
mänguplatsi.
Majaelanike arvamus on, et MTÜ Vana-Antsla Noored rajas mänguväljaku ja peaks seda ka 
hooldama.
MTÜ liikmete arvamus on, et hooldama peaksid need, kelle lapsed mänguplatsi kasutavad. 
 
Toimus arutelu.

Vallavanem ütles, et mänguplatsi lähedal olevad ohtlikud puud (18 tamme) on 
haljastusspetsialisti poolt ära märgitud ja need tuleb ohutuse mõttes maha võtta.
Komisjoni esimees küsis, et miks peab vald tegelema riigi kinnistul olevate puudega?
Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et vald ei peaks riigile kuuluva maa peal puudega 
tegelema, kui valla oma haljastuses on palju tööd teha.
Vallavalitsus tõstab praegu RKAS-e kuuluva kinnistu hinda.

Vallavanem vastas, et vallal on RKAS-ega selline kokkulepe. Puude mahavõtmine on vajalik 
ohutuse tagamiseks. Puude mahavõtmisega tegeleb riik. Vallavalitsus reageeris Vana-Antsla 
elanike pöördumistele, et puud on ohtlikud. 

OTSUSTATI:
Vald ei võta maaüksuse munitsipaliseerimisega endale selle mänguplatsi hooldamise kohustust.
Mänguplatsi hooldamisega peab hakkama tegelema kogukond. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu „  Taotluse esitamine Võru maavanemale   
Antsla vallas Vana-Antsla alevikus      asuva "Mänguplatsi" munitsipaalomandisse andmiseks“   
volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

7. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Vana-Antsla alevikus asuva 
"Supluskalda" munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Tegemist on Vana-Antsla alevikus järve ääres asuva maa-alaga, mida kasutatakse supluskohana.
Vana-Antsla elanikud soovivad ujumiskohta paigaldada paadi- ja ujumissilda.



Hinnapakkumine on võetud.
Nad on valmis majaelanikelt raha küsima ja ootavad vallalt toetust.
Silla ujuvuse tagab plastikpontoonide kasutamine. 
Paigaldamiseks on vaja ehitusluba.
Supluskoht asub OÜ Antsla Heda kinnistu kõrval.

Toimus arutelu.

Komisjoni esimees ütles, et inimesed ujuvad praegu OÜ Antsla Heda maa peal. See koht on 
ujumiseks hea. 
Vallavalisus soovib munitsipaliseerida maad, mis asub tee ääres ja kus tegelikult ei ole liivast 
rannaosa.

Komisjoni liikmete ettepanek oli:
- vallavalitsusel alustada läbirääkimisi OÜ-ga Antsla Heda supluskohana kasutatava maa-ala 
kasutusõiguse saamiseks.

8. Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Jõepera külas asuvate Antsla valla omandis 
olevate varemete maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Tegemist on peremehetu varaga. 
Vallavalisuse ettepanek on taotleda Tiganiku kinnistu valla munitsipaalomandisse. 
Peale munitsipaliseerimist on võimalik kinnistu maha müüa, hooned kinnistul on varemeis.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu „  Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele   
Jõepera külas asuvate Antsla valla omandis olevate varemete maa-ala munitsipaalomandisse 
andmiseks“ volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

9. Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele Kaika külas asuvate Antsla valla omandis 
olevate varemete maa-ala munitsipaalomandisse andmiseks 

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Saranselt eelmisele otsuse eelnõule, on tegemist peremehetu varaga. Hooned kinnistul on 
varemeis.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu „  Taotluse esitamine Vabariigi Valitsusele   
Kaika külas asuvate Antsla valla omandis olevate varemete maa-ala munitsipaalomandisse 
andmiseks“ volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

10. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Lusti külas asuva "Väike-Hangu" 
munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Tegemist on Lusti külas asuva maaüksusega, kus määratakse ära teemaa.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu „  Taotluse esitamine Võru maavanemale   
Antsla vallas Lusti külas asuva "Väike-Hangu" munitsipaalomandisse andmiseks“ volikogule 
arutamiseks ja kinnitamiseks. 

11. Vana-Antsla alevikuga seotud probleemid



Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz, rääkides Riigi Kinnisvara AS teemal, mis puudutab 
Vana-Antsla Kutsekeskkooli kinnistut.
Küsimus tekkis, kui RKAS saatis meile notariaallepingu. Lepingu kohaselt võõrandab RKAS 
Antsla vallale Vana-Antsla trassid tasuta. Tekkis küsimus, kuidas saab RKAS trasse Antsla 
vallale võõrandada, kui need on Antsla valla varad.
Seadusandlus muutus 1999. a. Enne 1999. a olnud valla varadel ei pidanud servituudi lepinguid 
peal olema, need jäid Antsla vallale. 
Kui Vana-Antsla Kutsekeskkooli varad anti üle RKAS-ele, on jäetud midagi märkimata ja mitte 
kusagil ei ole kirjas, et Vana-Antsla trassid on Antsla valla omad. 

Komisjoni esimees ütles, et Antsla Vallavolikogu 21. mai 2013. a otsuse nr 31, „Arvamuse 
andmine kinnisasja omandamise loa taotlusele“ kohaselt tuli kooskõlastada Vana-Antsla alevikus 
asuva Vana-Antsla Põllutöökooli maaüksuse kinnistu üleandmise loataotlus alljärgnevatel 
tingimustel: „Omandajal (RKAS) kindlustada katastriüksuste moodustamine ning tasuta Antsla 
valla omandisse üle andmine järgmiste kinnistuse osas – Vana-Antsla kooli tee, Tammiku tänav, 
Pudelimaja tee, Muru-Veskioja tee, Biopuhasti tee“. 
Samuti pidi olema seatud servituudid trassidele. 

Vallavanem ütles, et selleks, et teede alused maad katastriüksuse plaanilt „välja lõigata“, tuleb 
teha detailplaneering, kuna nimetatud kinnistud asuvad muinsuskaitse alla kuuluval maa-alal. 
Detailplaneering maksab 8000 eurot. 

Toimus arutelu Vana-Antsla kinnistute teenindamiseks vajalike maa-alade üle. 

Komisjoni esimees ütles, et kinnistutele peab jääma juurdepääs.
Tulevikus, kui tuleb avalike trasside uuendamine, siis viiakse need avalike teede peale, et oleks 
tagatud normaalne juurdepääs. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli:
- vallal jätkata asjaajamist, et Vana-Antsla teed saaksid munitsipaalomandisse riigi kulul;
- volikogu istungile esitada informatsioon olukorrast;
- notarisse notariaallepingut allkirjastama veel mitte minna. 

Kurmet Müürsepp Helle Savi
koosoleku juhataja protokollija


